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P R O T O K Ó Ł   Nr XLIII/2017 

z obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 28 sierpnia 2017 roku  

w Sali Konferencyjnej Ochotniczej Straży Pożarnej 

 w Blachowni przy Placu Wolności nr 2 

 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 18 
 05

. 

Sesji Przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni – Edyta Mandryk 

W obradach uczestniczyło 15 radnych, co stanowi 100 % ustawowego składu Rady. 

 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli:  

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 

Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Wolska 

Radca Prawny - Rafał Hanusiak 

Dyrektor Biblioteki Miejskiej – Renata Gajlewicz 

p.o. Kierownika Zarządu Mieniem Komunalnym  

w Blachowni – Ludwik Madej  

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

Sołtysi wg listy obecności 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Informacje międzysesyjne. 

5. Interpelacje radnych.  

6. Opinie Komisji Stałych. 

7. Uchwała Nr 228/XLIII/2017 w sprawie zmiany uchwały 104/XVII/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r. 

w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy Blachownia na lata 2016 – 

2020”. 

8. Uchwała Nr 229/XLIII/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr 188/XXXII/2016 z dnia 20 grudnia 

2016 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2017 r. 

9. Uchwała Nr 230/XLIII/2017 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 

Gminy Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych, szkół podstawowych                     

i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

10. Uchwała Nr 231/XLIII/2017 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017. 

11. Uchwała Nr 232/XLIII/2017 w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Blachowni                  

nr 244/XLVIII/2010 z dnia 17 marca 2010 r. 

12. Uchwała Nr 233/XLIII/2017 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

13. Uchwała Nr 234/XLIII/2017 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Blachownia. 

14. Uchwała Nr 235/XLIII/2017 sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu Nr 2 do Porozumienia 

z dnia 6 marca 2015 roku o współpracy w sprawie opracowania i realizacji Strategii RIT dla 

Subregionu Północnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego. 

15. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 



2 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołów z sesji Nr XL, XLI, XLII. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 104/XVII/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r. 

w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy Blachownia na lata 2016 

– 2020”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 188/XXXII/2016 z dnia 20 grudnia 2016 r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2017 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 

Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych, szkół podstawowych i innych 

form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Blachowni 

nr 244/XLVIII/2010 z dnia 17 marca 2010 r. 

14. Podjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

15. Podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Blachownia. 

16. Podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu Nr 2 do Porozumienia 

z dnia 6 marca 2015 roku o współpracy w sprawie opracowania  i realizacji Strategii RIT 

dla Subregionu Północnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego  

17. Podjęcie stanowiska w sprawie rozpatrzenia wniosku P.P.H.U Małgorzata Olszewska. 

18. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

19. Wolne wnioski. 

20. Zamknięcie obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad 

 

Ad pkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk otwierając obrady XLIII Sesji przywitała radnych 

i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz 

podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktów dotyczących podjęcia uchwał w sprawie: 

 

1. Określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

2. Uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Blachownia. 

3. Wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu Nr 2 do Porozumienia z dnia 6 marca 2015 roku 

o współpracy w sprawie opracowania i realizacji Strategii RIT dla Subregionu Północnego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego. 
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Radny Tomasz Czech złożył wniosek o zdjęcie z porządku punktu dotyczącego podjęcia uchwały 

w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Blachowni nr 244/XLVIII/2010 z dnia  

17 marca 2010 r.   

Wniosek umotywował tym, że projekt uchwały nie ma opinii Burmistrza, która jest wymagana 

zgodnie z § 37 ust. 3 statutu Gminy Blachownia, nie jest parafowany przez radcę prawnego oraz 

przetarg na sprzedaż działki został unieważniony. Trwają rozmowy Burmistrza Blachowni z 

mieszkańcami bloków przy ul. Kubowicza 4,6 i 8 w sprawie dalszego przeznaczenia działki. 

 

Wniosek Burmistrza Blachowni o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

został przyjęty większością głosów w stosunku 12 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 

3 głosy „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Wniosek Burmistrza Blachowni o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Blachownia został przyjęty większością głosów w stosunku 11 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 

4 głosy „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Wniosek Burmistrza Blachowni o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu Nr 2 do Porozumienia z dnia 6 marca 2015 

roku o współpracy w sprawie opracowania i realizacji Strategii RIT dla Subregionu Północnego                 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego został przyjęty 

jednogłośnie 15 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk odniosła się do wniosku Radnego Tomasza Czecha                         

i poinformowała, że uchwała została sprawdzona przez prawnika i pozytywnie zaopiniowana. Zgodnie 

ze statutem „Projekt uchwały przygotowany przez występującego z inicjatywą jej uchwalenia wymaga 

opinii burmistrza. Opinię w sprawie uchwały przedstawia na sesji burmistrz lub upoważniona przez 

niego osoba.” więc opinię usłyszymy dzisiaj. Nie można mówić, że projekt uchwały posiada wady 

prawne. Przed przygotowaniem porządku obrad poinformowała Panią Burmistrz o zamiarze 

przygotowania projektu uchwały, nie widziała sprzeciwu. Na spotkaniu z mieszkańcami Pani 

Burmistrz obiecała, że wycofa przetarg i działkę po podziale przekaże wspólnotom. Nie wie, co stoi na 

przeszkodzie, żeby tą uchwałę podjąć. 

Radna Małgorzata Bernat poinformowała, że nie można było omówić projektu uchwały, ponieważ 

Pani Przewodniczącej (jako wnioskodawczyni) nie było na posiedzeniu Komisji.  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że po opinie do projektu uchwały nikt nie 

wystąpił. Została poinformowana przez Panią Przewodniczącą, że przygotowała projekt uchwały. Nie 

jest przygotowana na przedstawienie dzisiaj opinii, ponieważ uchwała nie została Burmistrzowi 

przekazana. Stosowne jest przekazanie uchwały Burmistrzowi do zapoznania.  

Wyjaśniła, że na spotkaniu z mieszkańcami złożyła propozycję, aby mieszkańcy się wypowiedzieli,           

co do zagospodarowania działki, jakie mają propozycje (pismo w tej sprawie zostało skierowane                

do wspólnot). Odpowiedzi w tej sprawie jeszcze nie ma.  

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że dokumenty do Pani Burmistrz                    

i do radnych zostały skierowane tydzień temu. Opinię Pani Burmistrz w tej kwestii Radni właśnie 

usłyszeli.  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że nie wyrażała opinii w tej sprawie. Uważa, że 

pośpiech w tej sprawie jest niepotrzebny. Nie jest za tym, aby działkę sprzedać i żeby tej uchwały nie 

podejmować. Czeka na odpowiedź wspólnoty, jest czas na podjęcie decyzji. 

Radny Cezary Osiński nawiązał do posiedzenia Komisji Budżetu, na którym radni nie mieli 

możliwości przedyskutowania projektu uchwały. Opinia w tej sprawie nie została podjęta, ponieważ 

punkt został zdjęty na początku posiedzenia. Uważa, że Pani Burmistrz chciała sprzedać działkę, 

ponieważ ogłosiła przetarg.  



4 

 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że uchwałę w sprawie sprzedaży działki podjęła 

ówczesna Rada Miejska. Nie miała prawnych możliwości odmowy sprzedaży działki, ponieważ 

wpłynął wniosek o sprzedaż działki.  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poddała pod głosowanie wniosek Radnego Tomasza Czecha 

w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady 

Miejskiej w Blachowni nr 244/XLVIII/2010 z dnia 17 marca 2010 r.”   

W wyniku głosowania: 7 głosów „za, 7 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymuje się” wniosek 

nie został podjęty.  
Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk przedstawiła zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołów z sesji Nr XL, XLI, XLII. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 104/XVII/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r. 

w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy Blachownia na lata 2016 

– 2020”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 188/XXXII/2016 z dnia 20 grudnia 2016 r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2017 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 

Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych, szkół podstawowych i innych 

form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz trybu 

i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Blachowni 

nr 244/XLVIII/2010 z dnia 17 marca 2010 r. 

14. Podjęcia uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. 

15. Podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Blachownia. 

16. Podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu Nr 2 do Porozumienia 

z dnia 6 marca 2015 roku o współpracy w sprawie opracowania  i realizacji Strategii RIT 

dla Subregionu Północnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego  

17. Podjęcie stanowiska w sprawie rozpatrzenia wniosku P.P.H.U Małgorzata Olszewska. 

18. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

19. Wolne wnioski. 

20. Zamknięcie obrad XLIII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

Porządek obrad w wyniku głosowania: 12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje się”, 2 głosy 

„przeciw” został przyjęty  

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 3 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania prosił o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu 

Komisji w dniu 26.06.2017 r. Radnej Ireny Popczyk. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski prosił o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu 
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Komisji w dniu 24 sierpnia 2017 roku Radnego Sebastiana Cierpiała, Radnego Pawła Hreczańskiego., 

Radnej Beaty Matuszewskiej i Radnego Jacka Roguta. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech prosił o usprawiedliwienie nieobecni 

na posiedzeniu w dniu 13 lipca 2017 roku Radnego Pawła Pydy. 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie - 15 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 4. 

Protokół z sesji Nr XL z dnia 26 czerwca 2017 roku, został przyjęty jednogłośnie - 15 głosów „za, 0 

głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych.  

 

Protokół z sesji Nr XLI z dnia 5 lipca 2017 roku, został przyjęty jednogłośnie - 15 głosów „za, 0 

głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych.  

 

Protokół z sesji Nr XLII z dnia 18 sierpnia 2017 roku, został przyjęty jednogłośnie - 15 głosów „za, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych.  

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

Radny Cezary Osiński (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków).  

Radna Małgorzata Bernat (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Radna Katarzyna Borycka (radna wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 

Burmistrz Blachownia Sylwia Szymańska przedstawiła informacje o pracy w okresie 

międzysesyjnym (informacje stanowią załącznik do protokołu). 

Informacje przygotowane przez Referaty Urzędu i Zarząd Mieniem Komunalnym stanowią również 

załączniki do protokołu.  

 

Ad pkt. 7 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni przedstawiła informacje o pracy w okresie 

międzysesyjnym: 

1. Pełniła dyżury w biurze Rady. 

2. 30 lipca br. uczestniczyła w uroczystym otwarciu Zawodów Triatlonowych. 

3. 12 i 13 sierpnia br. brała udział w Dożynkach Gminnych zorganizowanych przez 

Stowarzyszenie Rozwoju Starej Gorzelni i Wielkiego Boru, reprezentowała Radę Miejską              

w Blachowni. Przewodnicząca Złożyła podziękowania Sołtysowi Panu Krzysztofowi Ściubidło, 

Członkom Stowarzyszenia oraz wszystkim zaangażowanym osobom za profesjonalne 

przygotowanie imprezy. 

4. 23 sierpnia br. na prośbę mieszkańców uczestniczyła w spotkaniu z Panią Burmistrz dotyczącym 

sprzedaży działki inwestycyjnej przy ul. Kubowicza. W wyniku spotkania P. Burmistrz wycofała 

się ze sprzedaży działki. 

5. 27 sierpnia br. odbyły się zawody wędkarskie o Puchar Rady Miejskiej w Blachowni 

zorganizowane przez PZW Koło Nr 4 w Blachowni. Zawody miały charakter pikniku 

rodzinnego, w którym uczestniczyły 34 zespoły dwuosobowe, składające się z dziecka i jednej 

osoby dorosłej. Na zakończenie zwodów w imieniu Rady Miejskiej wręczała nagrody razem 
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z Wiceprzewodniczącym Rady Tomaszem Rećko i Radnym Markiem Kułakowskim. 

Podziękowała za wspaniałe przygotowanie imprezy. 

6. Również w dniu wczorajszym uczestniczyła w pikniku „Wakacyjny Czas Zabaw” 

zorganizowanym prze Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Blachowni. Złożyła 

podziękowania Pani Kierownik, pracownikom MOPS w Blachowni, za zorganizowanie całego 

cyklu pikników oraz sołtysom i radnym za wsparcie organizacji pikników.  

 

Ad pkt. 8 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelacje w sprawie poprawy oznakowania przed Szkołą 

Podstawową Nr 1 w Blachowni, które jest bardzo mało widoczne (oznakowanie jest przy samym 

przejściu dla dzieci). 

 

Osiński Cezary złożył interpelacje w sprawie: 

1. Przygotowania wykazu wszystkich uchwał, które w poprzednich Kadencjach Rady Miejskiej 

w Blachowni zostały podjęte i dotyczą sprzedaży nieruchomości, a są niezrealizowane. 

2. Przycięcia krzewów i drzew przy łączniku pomiędzy ul. Częstochowską, a ul. Sienkiewicza. 

3. Skierowania pisma do Nadleśnictwa Herby w sprawie przycięcia drzew przy części                       

ul. Sosnowej – części gruntowej. 

 

Radny Jacek Rogut złożył interpelacje w sprawie oczyszczenia i wykoszenia rowu nr 820/1 

w Łojkach, ponieważ woda spływająca z Konradowa zalewa tereny wokół rowu.  

 

Ad pkt. 9 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały 104/XVII/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie przyjęcia „Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy Blachownia na lata 2016 – 2020”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Cezary Osiński zapytał, czy kotły na biomasę nie powinny być klasy V? Mamy zapis 

w projekcie uchwały IV i V klasa, a przy dotacjach wymagane są kotły V klasy.  

Burmistrz Blachowni odpowiedziała, że zapisy projektu uchwały był konsultowany z osobami 

odpowiedzialnymi za przygotowanie wniosku. Kotły IV klasy są również uwzględniane.  

 

Uchwała Nr 228/XLIII/2017 w sprawie zmiany uchwały 104/XVII/2015 z dnia 29 grudnia 2015 r. 

w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy Blachownia na lata 2016 – 2020” 

została podjęta jednogłośnie – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 10 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany Uchwały Nr 188/XXXII/2016 z dnia 20 grudnia 2016 r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 r.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 
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Uchwała Nr 229/XLIII/2017 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 188/XXXII/2016 

z dnia 20 grudnia 2016 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2017 r. została podjęta jednogłośnie – 15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 11 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Blachownia dla szkół, 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych, szkół podstawowych i innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk prosiła o naniesienie poprawek do projektu uchwały w § 16 

wpisano został błędny numer uchwały i datę podjęcia powinno być: Nr 197/XXIV/2017 z dnia 31 

stycznia 2017 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Cezary Osiński prosił o przedstawienie wyliczeń dotacji. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska poinformowała, że zmieniły się zasady obliczenia dotacji 

dla poszczególnych publicznych i niepublicznych szkół i przedszkoli. Stowarzyszenie w Cisiu 

otrzyma 30 tyś. zł więcej niż w roku ubiegłym. Ile będzie wynosiła dotacja w roku przyszłym nie wie, 

ponieważ uzależnione jest to od Gminy Kłomnice (która jest wskaźnikiem dla naszej Gminy  

do obliczania dotacji). W ubiegłym roku wydatki w Gminie Kłomnice wynosiły 300 zł a na początku 

tego roku 204 zł. Stowarzyszenie obecnie będzie miało więcej pieniędzy.   

Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Cisie Marcin Mazur poinformował, że otwarcie nowego roku 

szkolnego planuje się w marcu, kwietniu. Stowarzyszenie późno dowiedziało się o obcięciu dotacji 

na dziecko przedszkolne z 620 zł na 200 zł.  

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk zapytała czy przyjęcie uchwały poprawi sytuację szkoły? 

Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Cisie Marcin Mazur odpowiedział, że przyjęcie projektu 

uchwały powoduje, że oddział przedszkolny będzie istniał. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk zapytała skąd się wziął zapis w projekcie uchwały                             

dotacja w wysokości 200 % od 1.01.2018 r.? 

Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o oświacie były wyliczane dotacje 

dla przedszkoli niepublicznych w oparciu o nasze przedszkola i tak samo było obliczane dla 

oddziałów przedszkolnych w oparciu o przedszkole w Łojkach. Po przebytych szkoleniach 

dowiedzieliśmy się, że dotacje można liczyć według oddziału przedszkolnego przy szkole 

podstawowej. Nasza Gmina nie posiada takiego oddziału. Dlatego opieramy się na danych 

z innej Gminy. Najbardziej zbliżona do naszej jest Gmina Kłomnice. Wydatki oddziału 

przedszkolnego przy szkole wyliczane są na wynagrodzenia, wydatki rzeczowe są przerzucane                     

na szkołę i dlatego na jedno dziecko w Kłomnicach jest wyliczone ok. 204 zł. Jeżeli przeznaczymy               

w takiej wysokości pieniądze dla Stowarzyszenia wówczas Szkoła w Cisiu nie jest wstanie udźwignąć 

wydatków. Dlatego zaproponowano wyrównanie dotacją. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk zapytała, co będzie we wrześniu uchwała wchodzi w życie 

1.10.2017 r.? 

Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska odpowiedziała, że będzie tak jak w Kłomnicach 204 zł na 

dziecko. 
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Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że podjęcie uchwały jest konieczne.                           

W budżecie Gminy są zagwarantowane środki, ale konieczny jest dokument prawny, który pozwoli na 

przekazanie pieniędzy.  

Radny Marek Kułakowski zapytał, jakie jest oczekiwanie Prezesa Stowarzyszenia, co do przyszłego 

roku? 

Przedstawiciele Stowarzyszenia informowali, że starają się, aby Szkoła w Cisiu funkcjonowała jak 

najdłużej, żeby dzieci z Cisia nie musiały dojeżdżać do szkół. Oczekują od Rady dofinansowania. 

Wówczas placówka będzie mogła się jak najdłużej utrzymać. Proszą o wsparcie również w przyszłym 

roku. Dziękowali za dotychczasowe wsparcie, ponieważ prze wiele lat nie byli traktowani, jako szkoła 

wiejska. 

Radny Cezary Osiński poinformował, że rozumie niepokój Stowarzyszenia, które nie ma pewności, 

iż otrzyma dotację. Stwierdził, że uchwała została zbyt późno przygotowana, mogła być już podjęta 

w lipcu.  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że od dawna deklarowała, że znajdziemy 

sposób na dofinasowanie Stowarzyszenia. Dla dobra Stowarzyszenia jest przygotowany projekt 

uchwały.   

 

Uchwała Nr 230/XLIII/2017 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 

Gminy Blachownia dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych, szkół podstawowych i innych 

form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Blachownia oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji została podjęta jednogłośnie – 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 12 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 231/XLIII/2017 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017 została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 13 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały            

w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Blachowni nr 244/XLVIII/2010 z dnia 17 marca 2010 

r.. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni Edyta Mandryk poinformowała, że w sprawie 

uchylenia uchwały wpłynęło pismo od mieszkańców bloku przy ul. Kubowicza. Wniosek podpisała 

spora ilość mieszkańców. Wszystkie informacje w tej sprawie zostały radnym przekazane w piśmie 

skierowanym przed sesją.  

 

Uchwała Nr 232/XLIII/2017 w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Blachowni nr 

244/XLVIII/2010 z dnia 17 marca 2010 r została podjęta większością głosów w stosunku: 8 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 7 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych 

 

Ad pkt. 14 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały             

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Cezary Osiński zapytał czy po wprowadzeniu zmian uchwałą mieszkańcy musza liczyć się           

z podwyżką?  

Kierownik ZMK Ludwik Madej wyjaśnił, że metale i tworzywa sztuczne będą zbierane do jednego 

pojemnika. Kalkulacja wskazywała wzrost o 10 – 20 gr od osoby miesięcznie wyłącznie                            

w odniesieniu do pojemników na odpady budowlane. Rozstrzygnięcie przetargu będzie miało wpływ 

na stawki. 

 

Uchwała Nr 233/XLIII/2017 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów została podjęta jednogłośnie – 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 15 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały             

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 234/XLIII/2017 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Blachownia została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

Ad pkt. 16 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Katarzyna Borycka przedstawiła projekt uchwały             

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

projektu uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu 

uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

 

Uchwała Nr 235/XLIII/2017 sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu Nr 2 do Porozumienia z 

dnia 6 marca 2015 roku o współpracy w sprawie opracowania i realizacji Strategii RIT 

dla Subregionu Północnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
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Śląskiego została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję 

się”. 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

 

Ad pkt. 17 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni Paweł Hreczański przedstawił projekt 

stanowiska w sprawie rozpatrzenia wniosku P.P.H.U Małgorzata Olszewska. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski poinformował, że Komisja odrzuciła skargę p. 

Olszewskiej. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej Henryk Kania przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie 

stanowiska uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Stanowisko nr 1/XLIII/2017 Rady Miejskiej w Blachowni dnia 28 sierpnia 2017 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Małgorzaty Olszewskiej. 

Rada Miejska w Blachowni po rozpatrzeniu wezwania Małgorzaty Olszewskiej 

do usunięcia naruszenia prawa i podjęcie uchwały wyrażającej zgodę na zbycie lokalu 

w budynku Przedszkola położonego w Łojkach ul. Długa 50 stwierdza, że brak jest podstaw do 

podjęcia żądanej uchwały. 

Zobowiązuje się jednocześnie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Blachowni 

do poinformowania Małgorzaty Olszewskiej o podjętym stanowisku wraz z uzasadnieniem. 

U ZA S A D N I E N I E 

Do Rady Miejskiej w Blachowni wpłynęło wezwanie Pani Olszewskiej Małgorzaty  

do usunięcia naruszenia prawa i podjęcia uchwały wyrażającej zgodę na zbycie lokalu 

w budynku Przedszkola położonego w Łojkach ul. Długa 50. W obowiązujących przepisach brak 

podstaw do uwzględnienia żądania skarżącej. Żaden przepis nie nakłada na gminę obowiązku 

zawarcia umowy sprzedaży z innym podmiotem. Gmina, tak jak każdy właściciel decyduje                            

o przeznaczeniu swoich nieruchomości, przy zachowaniu obostrzeń wynikających 

z ustaw, rozporządzeń, a także przepisów prawa miejscowego. Z skarżącą umowa najmu wygasła                   

z dniem 30 listopada 2012 roku, co potwierdza prawomocny wyrok Sądu Rejonowego                             

w Częstochowie sygn. akt. IC 940/11. 

Ponadto Sąd Okręgowy w Częstochowie oddalił żądanie Małgorzaty Olszewskiej 

o wyrażenie jej zgody na sprzedaż przedmiotowego lokalu.   

Stanowisko zostało podjęte większością głosów w stosunku: 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 5 

głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych  14 radnych 

 

Ad pkt. 18 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski 

radnych: 

 

Radnemu Markowi Kułakowskiemu w sprawie oznakowania przed Szkołą Podstawową 

odpowiedziała, że przekaże interpelację do Starostwa Powiatowego w Częstochowie zgodnie                      

z kompetencjami.. 

 

Radnemu Cezaremu Osińskiemu w sprawie: 

1. Przycięcia krzewów i drzew przy łączniku pomiędzy ul. Częstochowską a ul. Sienkiewicza 

poinformowała, że został złożony wniosek o komunalizację nie ma jeszcze odpowiedzi w tej 

sprawie. Wyśle pracowników interwencyjnych w celu przycięcia drzew i posprzątania terenu.  

2. Przygotowania wykazu wszystkich uchwał, które w poprzednich Kadencjach Rady Miejskiej 

w Blachowni zostały podjęte i dotyczących sprzedaży nieruchomości, a są niezrealizowane. 

Odpowiedziała, że wszystkie uchwały są zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej 

niemniej jednak wykaz zostanie przygotowany. 
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3. Skierowania pisma do Nadleśnictwa Herby w sprawie przycięcia drzew przy części ul. 

Sosnowej odpowiedziała, że pismo zostanie skierowane. 

 

Radnemu Jackowi Rogutowi na interpelację w sprawie oczyszczenia i wykoszenia rowu nr 820/1             

w Łojkach odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu GKN Wiesław Włodawiec poinformował, że 

rowy, które odprowadzają wody opadowe powinni czyść właściciele działek do których przylegają 

rowy. W tej sprawie taką odpowiedz otrzymaliśmy od Śląskiego Zarządu Melioracji. 

Radny Jacek Rogut prosił o ponowienie pisma w tej sprawie do Śląskiego Zarządu Melioracji. 

 

Ad pkt. 19 

Wolne wnioski. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Rećko odczytał postanowienie Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach Sygn. Akt IISAB/GI 22/17 w sprawie odrzucenia skargi na Radę 

Miejską w Blachowni (pismo w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk złożyła wniosek w sprawie przycięcia trawy przy                          

ul. Cmentarnej. 

Ponadto poinformowała, że nie wie z jakiego powodu sesje są nienagrywane.  

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Blachowni złożył podziękowania za pomoc w organizacji 

pikników „Wakacyjny Czas Zabaw”. 

 

Mieszkaniec Blachowni odczytał pismo, które skierował do Rady Miejskiej w sprawie wszczęcia 

kontroli w zakresie realizacji budżetu obywatelskiego (pismo w załączeniu do protokołu). 

 

Ad pkt. 20 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady zamknął XLIII sesję Rady 

Miejskiej w Blachowni. 

Protokołowała      Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Iwona Gawlik       Edyta Mandryk 


